
 
 
 
 
 

Laagvliegende helikopters boven Brabantse Natura 2000-gebieden 
 
Geacht college van Gedeputeerde Staten, 
 
Vorige week is er een militaire oefening geweest met helikopters van de luchtmacht boven het 
Brabants Natura 2000-gebied Pompveld. Uit de beelden die zijn gemaakt blijkt dat er met groot 
helikopter materieel is gevlogen vlak over de natuur: midden in het natuurgebied, zelfs over het 
rustgebied. De fractie van GroenLinks is bezorgd over dit soort oefeningen omdat ze flora en fauna 
(van onze topnatuur) ernstig kunnen verstoren. Zij hebben daarom de volgende vragen: 
 

1. Was deze oefening met groot helikoptermaterieel boven het Natura 2000-gebied bij het 
college van Gedeputeerde Staten bekend? Zo nee, waarom niet? 

2. Boven welke Natura 2000-gebieden mag de luchtmacht in Brabant laagvliegen? Zijn er 
restricties gesteld aan de duur, tijdstip van vliegen, periode van vliegen in het jaar, 
vlieghoogte en de maximale geluidhinder die de trainingen mogen veroorzaken? Zo ja, welke 
zijn dit en voor welke natuurgebieden is dit van toepassing? 

3. Wat zijn de ecologische effecten van deze laagvliegoefeningen met zwaar materieel? Welke 
onderzoeken liggen daaraan ten grondslag en kunnen deze worden gedeeld met Provinciale 
Staten? 

4. Uit de reactie van de desbetreffende boswachter op de beelden bleek dat de boswachter 
niet op de hoogte was van deze oefening. Waarom is er geen contact geweest tussen de 
luchtmacht en de terreinbeherende organisatie over deze oefening? De terreinbeherende 
organisatie (TBO) heeft informatie over de soorten in het gebied en kan mogelijk aangeven in 
welke (deel)gebieden een training voor flora en fauna (op dat moment) onwenselijk is. Is het 
college bereid de luchtmacht te verzoeken om voorafgaand aan een training altijd contact op 
te nemen met de TBO/boswachter?  

5. Is het college van Gedeputeerde Staten het met GroenLinks eens dat zulke ingrijpende 
militaire oefeningen boven onze Brabantse kwetsbare natuurgebieden onwenselijk zijn en 
zoveel als mogelijk vermeden dienen te worden? Zo nee, waarom niet?  Zo ja, is het college 
bereid om in overleg te gaan met de luchtmacht om het aantal oefeningen boven Natura 
2000-gebieden te beperken en samen met de TBO's te zoeken naar andere plekken Brabant 
waar er minder hinder is voor de natuur/biodiversiteit? 

 
Hartelijke groet, 
 
Jade van der Linden 
Tom Ludwig  
 
 


